

Møde i DGCG forskningsgruppe d. 26.04.2017 kl. 14.30, DGI-byen

Deltagere: Sofie, Karina, Henriette, Kasper, Kirsten, Claus, Tine, Carsten, Claus (lidt senere)

Afbud: Estrid

Referat

1. Tilbage melding på opgavefordeling:

- Hjemmeside opdateret (Kasper) – Kaspers titel skal opdateres (Kasper skriver til Kasper, Sofie skal rettes)
- Skuffeprojekter(Carsten):
Carsten strandet på det. Vi fik ikke afklaret processen - om der skulle indkaldes via hjemmesiden eller per mail. Der foreligger et udkast til en mailhenvendelse mhp at samle folks gode idéer ind. Strandet på hvem det skal sendes ud til, hvilke nøglepersoner. Diskussion af dette, om hvordan og af hvem mailen skal distribueres. Der aftales at vi skal have den udsendt centralt fra via DGCG mailingliste (Pernille Dehn suppleret af os alle til dem, vi kender i vores arbejdsregion.) Carsten sender den seneste version af teksten rundt til gruppen.

Region Nord: Henriette

Region Midt: Henriette

Region Syd: Kirsten, Kasper (OUH), Karina (Vejle)

Region Sjælland: Carsten/Sofie

Region Hovedstaden: Carsten/Sofie

- Status for dokumenter til bestyrelse: Estrid har sendt brev vedrørende forespørgsel fra Jon til bestyrelsen. Der blev på sidste møde sagt god for at svare Jon - og dette er gjort. Det ligger i tråd med kommende nye opgaver. Kommissorium blev fremlagt og der var forslag til ændringer. Disse er indarbejdet og det reviderede kommissorium er nu til høring i DGCG bestyrelse. Som udgangspunkt er alle meget positive.

Vi afventer svar tilbage fra DGCG om vores opdaterede kommissorium. Dejligt hvis vi får "lov" til at få forespørgsler om forskningsprojekter til udtalelse.

Estrid, når der er godkendelse fra DGCGs bestyrelse vil du så ikke rundsende gruppens opdaterede kommissorium.

Suppleret af Estrid efter mødet: Estrid sender straks forespørgsel til Lene om status.

Diskussion af DGCGs årsmøde (vi kan forstå at det har været til diskussion i DGCGs bestyrelse om årsmødet skulle bestå i nuværende form eller ændres/nedlægges) – det er gruppens opfattelse at årsmødet skal bibeholdes – gerne i Vejle eller OUH. Giver god faglig mening og sikrer at vi mødes fast. Godt overblik over hvad der sker i DK og succes med fremlæggelse af forskningsprojekter.

Suppleret af Estrid efter mødet: Bestyrelsen mener at præsentationer af yngre forskere er rigtig godt – og har ønsket at det bliver en opgave for forskning og biobank gruppen fremover.

2. Kommissorium (under forudsætning at det godkendes i indsendte ordlyd) - Gennemgang af nye opgaver med henblik på at diskutere hvem gør hvad.

Ikke diskuteret yderligere - da de tilstedeværende ikke ved om det er godkendt og kender den endelig ordlyd heraf – se under forrige punkt.

3. Svar til Jon som eksempel på en ny opgave, som vi håber at få flere af.

Kan se, at vi har godkendt projektet den 18/11 og Jon har fået svar i april 2017. Det har ikke været et problem i dette tilfælde, men fremadrettet skal en forsker ikke vente i måneder på tilbagemelding. Vi skal rundsende disse forespørgsler i gruppen per mail og finde fælles beslutning per mail således at forskeren kan få hurtigt svar.

Suppleret af Estrid efter mødet: *Jons forespørgsel er brugt som eksempel og processen er for første gang. Fremadrettet skal vi beslutte hvor lang tid der er rimeligt for forskeren at vente. Punkt til næste møde. Vi laver som beskrevet en indstilling som sendes til formanden. I bestyrelsen fremsendes forespørgsler pr. mail og der kommer svar MEGET hurtigt, hvorefter der kan gives tilbagemelding.*

RKKP Pia og Mette skal have en mailingliste således at de kan sende det direkte ud til os på en mailingliste. Claus giver dem besked om dette.

Ikke alle behøver hver gang at udtale sig (tidsfrist), vi må lade det gå på runde og beslutte fra gang til gang om hvem der har lead på gennemgang og indstilling

Claus eller Tine skal dog være inde over fordi variable stadig er lidt komplicerede at forholde sig til (prøv at tjek hvordan lungecancer databasen gør det med variable).

4. Status for projekter:

- At sammenligne data fra journalopslag med data fra DGCD (algoritme baseret på LPR) som redskab til at forudsige dato for recidiv/om der er recidiv. Mette (Vejle)/Anne (RH) har journal informationer for årgang 2005. Der skal laves udtræk i DGCD. Derfor skal ildsjælen være en person tæt på Claus, da han skal foretage disse. Carsten vil tale med Anne om det kunne være noget hun vil tage som opgave. Der skal skrives en protokol og vi vil som gruppe hjælpe og bidrage som ansøgere til fondsansøgninger, som eventuelt kunne frikøbe Anne til opgaven, hvis dette var noget hun gerne ville.

Anne har lavet protokol og den er indsendt til Datatilsynet og RKKP. Hun kan ikke søge om udtræk før hun har Datatilsynets godkendelse. Både Claus og Mette har data liggende klar.

Afventer om RKKP vil give løn til 3 måneders frikøb. I de 3 måneder skal data køres sammen og laves tabeller. Muligvis 2 steps, med først et mindre datasæt og herefter validering og mod 2005 kohorten (Mettes data). Også gerne første spæde udkast til artikel i løbet af de 3 måneder.

- At knytte kliniske data og biobank sammen, som kan udgå som en publikation fra gruppen. Arbejdet forudsætter at data fra et helt år haves. Data fra 2015 er nu klart i form af en årsrapport som blot skal godkendes på styregruppemøde i maj. Derefter kan Estrid gå i gang med at lave en ansøgning.

Ikke diskuteret yderligere da Estrid var forhindret i at være tilstede på gruppens møde.

- Nyt projektoplæg blev diskuteret på sidste møde. Projektets titel - Betydning af operatør. Det skulle være en spørgeskemaundersøgelse med information om f.eks. junior/senior, antal operationer (N), uddannelse, radikalitet, kursusaktivitet. Ultimative end-point vil være overall survival og komplikationer. Formålet med arbejdet skulle være at give en præsentation af det nationale gennemsnit (og ikke scoret for den enkelte person eller navngivne afdelinger).

Afventer at tilladelserne forhåbentligt går igennem for Sarah Sørensens projekt.

5. Årshjul for gruppens opgaver?

De ansvarlige skal sætte datoer på (udbygge detaljer og sende opdatering til Karina som så laver det samlede årshjul færdig)

Årshjul DGCG biobank- og forskningsgruppe		
DATO	AKTIVITET	BEMÆRKNING/ANSVAR
A-Z guide		Tine Carsten Kasper
Årsmøde – yngre forskere abstracts		<ul style="list-style-type: none">• 20/12-17: Estrid laver et opslag til hjemmesiden som sendes til Kirsten, Pernille Dehn og hjemmesideredaktør (DGCG)• 15/1-18 Deadline for abstracts• 31/1-18 Deadline for scoring af abstracts• 7/2-18 Frist for besked til de der skal præsentere oralt + poster
Skuffeprojekter	Mail en gang om året Se på listen på gruppens forårsmøde	Carsten og Sofie
Indstilling af forskningsprojekter	Løbende	Gør på skift. 2-3 skal deltage i indstilling hver gang.

6. Eventuelt.

Hvordan løser vi det med indhentning af data ude på afdelingerne.

Kunne være rart med en arbejdsgang for hvordan vi gør det. Databehandlingsaftaler.